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Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Anni Matthiesen (V) stillet den 23. juni 2021.  

Spørgsmål nr. 275: 

”Vil ministeren som opfølgning på samråd i BOU den 22. juni 2021, jf. besvarelsen af 

samrådsspørgsmål M, N og O, oversende et notat med konkrete eksempler og løsnin-

ger på, hvordan man i det nuværende udligningssystem kan mindske de økonomiske 

incitamenter med det formål at undgå, at kommunerne spekulerer i at undgå at tilbyde 

egne borgere specialiserede tilbud uden for egen kommunegrænse?” 

Svar: 

Flere ting har betydning for kommunernes visitation af borgere til specialiserede til-

bud. Det er et komplekst område, som der således også er iværksat en hel evaluering 

af. Som det blev nævnt på samrådet den 22. juni 2021, er det vigtigt grundigt at over-

veje, hvilke politiske håndtag der peges på i tilknytning til en bekymring for, om bor-

gerne får det rigtige tilbud, uanset om det ligger inden eller uden for kommunen.  

Det er for snævert i den sammenhæng udelukkende at fokusere på tilskuds- og udlig-

ningssystemet. Spørgsmålet om kommunernes visitation bør således ses i sammen-

hæng med det samlede arbejde, der pågår i forhold til evalueringen af det specialise-

rede socialområde. 

Det forventes, at der kan ske en drøftelse af dette arbejde i efteråret. 
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